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Protokół nr 70 
z posiedzenia Komisji Budżetu, Skarbu i Finansów  

w dniu 14.02.2024 r. 
 

Posiedzenie prowadził Pan Rafał Kandziora Zastępca Przewodniczącego 
Komisji Budżetu, Skarbu i Finansów. W posiedzeniu wzięli udział członkowie 
Komisji i zaproszeni goście zgodnie z załączonymi listami obecności. 
 

PORZĄDEK POSIEDZENIA: 
1. Otwarcie posiedzenia.  

2. Przyjęcie porządku.  

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 

4. Opiniowanie projektów uchwał Sejmiku Województwa Śląskiego 

w szczególności z druków: VI/820, VI/821, VI/822, VI/824, VI/830, VI/823. 

5. Sprawy różne.  

 

Ad. 1 
Przewodniczący – otworzył posiedzenie i stwierdził prawomocność posiedzenia. 
 

Ad. 2 
Przewodniczący – przedstawił proponowany porządek posiedzenia.  
 

Komisja w głosowaniu: za - 9, przeciw - 0, wstrzymał się – 0 przyjęła 
zaproponowany porządek posiedzenia. 
 

Ad. 3 
Przewodniczący – otrzymali Państwo Protokół nr 68 z dnia 20.12.2023 r.  
 

Komisja w głosowaniu: za - 8, przeciw - 0, wstrzymał się – 0 przyjęła Protokół 

nr 68 z dnia 20.12.2023 r.  
 

Ad. 4  
Przewodniczący – do Komisji wpłynął projekt uchwały Sejmiku w sprawie zmian 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa Śląskiego na lata 2023-2035 (druk 

VI/820). 

Elżbieta Stolorz–Krzisz Skarbnik Województwa – jak na każdej lutowej sesji 

Sejmiku dokonywane są zmiany związane głównie z obligatoryjnym przywróceniem 

środków z wyniku na zadania. Wprowadza się nowe przedsięwzięcia i ewentualnie 

zmienia przedsięwzięcia na jednoroczne, jeśli nie zostały zakończone w ubiegłym roku 

i środki weszły wynik. Wprowadzane jest sześć nowych przedsięwzięć. Wydłuża się 

realizację trzech przedsięwzięć. Wykreśla się trzy przedsięwzięcia. W wyniku 

pierwszego podziału wyniku finansowego za ubiegły rok, następują zmiany limitów 

wydatków i limitów zobowiązań. W paru przypadkach w wyniku zmian regulaminu 

organizacyjnego Urzędu Marszałkowskiego zmienił się symbol strony odpowiedzialnej 

za realizację zadania. Podane są też zmiany kwoty dochodów i wydatków budżetu.  

Przewodniczący – zaproponował, aby Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały Sejmiku w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa 

Śląskiego na lata 2023-2035 (druk VI/820). 
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Komisja w głosowaniu: za - 10, przeciw - 0, wstrzymał się – 0 pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały Sejmiku w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Województwa Śląskiego na lata 2023-2035 (druk VI/820). 

 

Przewodniczący – do Komisji wpłynął projekt uchwały Sejmiku w sprawie zmian 

budżetu i w budżecie Województwa Śląskiego na 2023 rok (druk VI/821). 

Elżbieta Stolorz–Krzisz Skarbnik Województwa – zmiany w budżecie polegają 

na zmniejszeniu planu dochodów o ok. 700 tys. zł. związane jest to z tym, 

że do budżetu wpisane były przewidywane wpływy środków UE. Środki te wpłynęły już 

w grudniu i są w wyniku finansowym. Wydatki zwiększają się per saldo o 55 mln 

800 tys. zł. Wymienione są konkretne zadania, na które są środki. Źródłem pokrycia 

zwiększonych wydatków są przychody i podział wyniku np. przywrócenie środków 

z opłat za koncesje na sprzedaż hurtową alkoholu do 18% zawartości alkoholu. 

Znajdują się tu też zadania, które nie zostały dokończone w ubiegłym roku i jest 

propozycja Zarządu, aby przyznać środki. Dokonywane są też przeniesienia miedzy 

działami klasyfikacji budżetowej. W wyniku tych wszystkich zmian zmieniają się zapisy 

w samej uchwale budżetowej. Nowe brzmienie otrzymuje paragraf dotyczący deficytu 

i paragraf dotyczący przychodu.  

Radny Stanisław Baczyński – w projekcie uchwały jest przywrócenie pomocy 

finansowej na budowę chodnika w Pewli Wielkiej. Uznaję to za prawidłowe działanie 

i za to dziękuję. Rozumiem, że Zarząd Województwa jest na tyle wyrozumiały, że 

rozumie sytuację w jakiej znalazł się Powiat Żywiecki. Chodnik ma być budowany 

w konfiguracji gmina, powiat, województwo. W tej chwili mamy problem związany 

z tym, że Gmina Jeleśnia nie wiadomo, czy ma, czy nie ma uchwalony budżet 

na 2024 r. Jutro w tej sprawie zbiera się Kolegium RIO. Powiat Żywiecki jest bardzo 

zainteresowany budową tego chodnika. Mam nadzieję, że sprawa się szybko wyjaśni, 

szybko rozpiszemy przetarg i przystąpimy do budowy.  

Radna Ewa Żak – jeżeli chodzi o budowę chodnika, to tyle było już mówione, że nie 

ma to sensu. Najważniejsze, że dzieci z klas integracyjnych wreszcie będą mogły 

po tych chodnikach jeździć. Co z busem dla Młodzieżowego Ośrodka 

Wychowawczego w Jaworzu? Kiedy dyrektor otrzyma środki na ten bus?  

Elżbieta Stolorz–Krzisz Skarbnik Województwa – Pani Anna Kwaśniewska 

Dyrektor Departamentu Edukacji i Spraw Społecznych dysponuje tymi środkami. 

Płynność finansową mamy. Dyrektor może już ogłaszać przetarg, bo zabezpieczenie 

środków niezbędne jest przy podpisaniu umowy, przy rozstrzyganiu wyników 

przetargu. Raczej jest tu wszystko w ręku dyrektora. W poniedziałek Państwo uchwalą, 

a potem będzie układ wykonawczy.  

Anna Kwaśniewska Dyrektor Departamentu Edukacji i Spraw Społecznych – jak 

będzie taka możliwość, to zrobimy to jak najszybciej.  

Przewodniczący – zaproponował, aby Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały Sejmiku w sprawie zmian budżetu i w budżecie Województwa Śląskiego 

na 2023 rok (druk VI/821). 

 

Komisja w głosowaniu: za - 11, przeciw - 0, wstrzymał się – 0 pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały Sejmiku w sprawie zmian budżetu i w budżecie 

Województwa Śląskiego na 2023 rok (druk VI/821). 
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Przewodniczący – do Komisji wpłynął projekt uchwały Sejmiku w sprawie 

zaciągnięcia kredytów długoterminowych dla Województwa Śląskiego w 2024 roku 

(druk VI/822).  

Elżbieta Stolorz–Krzisz Skarbnik Województwa – kwota kredytu 275 mln zł jest 

przyjęta przez Sejmik w uchwale budżetowej. Natomiast dla uruchomienia kredytu 

musi być podjęta uchwała Sejmiku w której podaje się cel kredytu i określa pewne 

warunki, którymi powinien kierować się Zarząd przy ogłaszaniu przetargu i później przy 

podpisywaniu umowy kredytowej. Zgodnie z uzasadnieniem do uchwały budżetowej 

przewidziane jest 6 zadań drogowych i cześć na spłatę wcześniej zaciągniętych 

kredytów. W ubiegłym roku nie zaciągnęliśmy kredytu, z uwagi na dobrą kondycję 

finansową. Pierwsze dwa zadania są kontynuowane i w ubiegłym roku były 

przeznaczone na ten cel środki własne. W uchwale określone są warunki na jakich 

kredyt ma być zaciągnięty. Istotnym elementem jest zapis, że uruchomienie środków 

finansowych nastąpi na podstawie faktur.  

Radny Stanisław Baczyński – będę głosował za, bo tak mamy zapisane w uchwale 

budżetowej. Czy nie mamy nadpłynności finansowej? Czy też jest inna sytuacja, że 

mamy problem z wydatkowaniem środków na zadania majątkowe?  

Elżbieta Stolorz–Krzisz Skarbnik Województwa – Pan Radny był Wójtem Gminy 

Łękawica i wie, że w momencie przygotowywania projektu budżetu umieszcza się 

w nim jak najwięcej rzeczy. Budżet państwa podaje informacje o PIT i CIT na 

podstawie projektu budżetu. Decyzje o kredytach podejmuje się na etapie uchwalania 

budżetu. Celem pewności realizacji zadań i ich pokrycia finansowego wpisuje się 

kredyt. Następnie okazuje się, że PIT zaplanowany przez Ministerstwo Finansów jest 

wykonany z nadwyżką. Podobnie jest w przypadku CIT. Dopiero kiedy jest 

opublikowana ustawa budżetowa znane są ostateczne wielkości. Jak są większe 

środki, to bardziej gospodarne jest niezaciąganie kredytu. Jeśli jest problem 

z przetargami lub realizacją zadań, to w większości związane jest to z obiektywnymi 

przyczynami.  

Przewodniczący – zaproponował, aby Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały Sejmiku w sprawie zaciągnięcia kredytów długoterminowych dla 

Województwa Śląskiego w 2024 roku (druk VI/822). 

 

Komisja w głosowaniu: za - 8, przeciw - 0, wstrzymał się – 0 pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały Sejmiku w sprawie zaciągnięcia kredytów 

długoterminowych dla Województwa Śląskiego w 2024 roku (druk VI/822). 

 

Przewodniczący – do Komisji wpłynął projekt uchwały Sejmiku w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej Powiatowi Cieszyńskiemu (druk VI/824).  

Halina Czapla Zastępca Dyrektora Departamentu Nadzoru Podmiotów 

Leczniczych i Ochrony Zdrowia – w ubiegłym roku udzieliliśmy pomocy finansowej 

Powiatowi Cieszyńskiemu w wysokości 2 mln zł. Pomoc udzielono w formie dotacji 

celowej na dofinansowanie zadania inwestycyjnego związanego z rozbudowa 

infrastruktury Pogotowia Ratunkowego w Cieszynie. Pogotowie obsługuje pacjentów 

spoza powiatu np. miasta Wisła i Ustroń. Część robót została zrealizowana, a teraz 

jest propozycja udzielenia kolejnej pomocy finansowej celem zamknięcia tej inwestycji.  
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Przewodniczący – zaproponował, aby Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały Sejmiku w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Cieszyńskiemu 

(druk VI/824). 

 

Komisja w głosowaniu: za - 9, przeciw - 0, wstrzymał się – 0 pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały Sejmiku w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Powiatowi Cieszyńskiemu (druk VI/824). 

 

Przewodniczący – do Komisji wpłynął projekt uchwały Sejmiku w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej Gminie Mikołów z przeznaczeniem na współfinansowanie 

realizacji projektu pod nazwą „Zwiększenie zdolności przepustowej linii kolejowej 

nr 140 na odcinku Katowice Ligota – Orzesze Jaśkowice poprzez budowę drugiego 

toru i dodatkowych przystanków osobowych” w ramach Programu Uzupełniania 

Lokalnej i Regionalnej Infrastruktury Kolejowej – Kolej+ do 2029 roku (druk VI/830). 

Adam Gajda Dyrektor Departamentu Transportu Publicznego – projekt uchwały 

dotyczy udzielania pomocy finansowej Gminie Mikołów w wysokości 107 tys. zł w roku 

2024. Uchwała jest realizacją założeń programu Kolej+, gdzie 85% kosztów realizacji 

inwestycji ponosi budżet państwa, a pozostałe 15% jest po stronie samorządów. 

Miasto Mikołów jest liderem projektu i bierze pomoc od nas oraz Górnośląsko-

Zagłębiowskiej Metropoli. Zaplanowane 107 tys. zł związane jest z realizacją drugiego 

etapu projektu, czyli wykonania prac projektowych. Oczywiście z Miastem Mikołów 

podpisana zostanie stosowana umowa.  

Przewodniczący – zaproponował, aby Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały Sejmiku w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Mikołów 

z przeznaczeniem na współfinansowanie realizacji projektu pod nazwą „Zwiększenie 

zdolności przepustowej linii kolejowej nr 140 na odcinku Katowice Ligota – Orzesze 

Jaśkowice poprzez budowę drugiego toru i dodatkowych przystanków osobowych” 

w ramach Programu Uzupełniania Lokalnej i Regionalnej Infrastruktury Kolejowej – 

Kolej+ do 2029 roku (druk VI/830). 

 

Komisja w głosowaniu: za - 9, przeciw - 0, wstrzymał się – 0 pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały Sejmiku w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Gminie Mikołów z przeznaczeniem na współfinansowanie realizacji projektu pod 

nazwą „Zwiększenie zdolności przepustowej linii kolejowej nr 140 na odcinku 

Katowice Ligota – Orzesze Jaśkowice poprzez budowę drugiego toru 

i dodatkowych przystanków osobowych” w ramach Programu Uzupełniania 

Lokalnej i Regionalnej Infrastruktury Kolejowej – Kolej+ do 2029 roku (druk 

VI/830). 

 

Przewodniczący – do Komisji wpłynął projekt uchwały Sejmiku w sprawie przyjęcia 

Regulaminu Konkursu dotacji na prowadzenie Lokalnych Punktów Informacyjnych 

Funduszy Europejskich w województwie śląskim 2024-2025 (druk VI/823). 

Radny Stanisław Baczyński – Lokalne Punkty Informacyjne są już wpisane 

w krajobraz systemu finansów publicznych i środków europejskich. Czy są jakieś 

istotne zmiany?  

Aneta Szpindor Zastępca Dyrektora Departamentu Europejskiego Funduszu 

Społecznego – zmiany wprowadzone w regulaminie dotyczą wyłącznie dostosowania 
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kwestii wnioskowanych przez ministerstwo. Standardy funkcjonowania Lokalnych 

Punktów Informacyjnych, są określone przez ministerstwo. Zmienił się sposób 

dokonywania ich kontroli. Nie będzie tajemniczego klienta. Będziemy dokonywać 

kontroli jako nadzorujący Departament. Zmieniły się sposoby rozliczenia wskaźników, 

które będą realizowały punkty informacyjne. Zmiany wnikają z doświadczeń 

dotyczących dotychczasowego funkcjonowania Lokalnych Punktów Informacyjnych.  

Przewodniczący – zaproponował, aby Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały Sejmiku w sprawie przyjęcia Regulaminu Konkursu dotacji na prowadzenie 

Lokalnych Punktów Informacyjnych Funduszy Europejskich w województwie śląskim 

2024-2025 (druk VI/823).  

 

Komisja w głosowaniu: za - 10, przeciw - 0, wstrzymał się – 0 pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały Sejmiku w sprawie przyjęcia Regulaminu 

Konkursu dotacji na prowadzenie Lokalnych Punktów Informacyjnych Funduszy 

Europejskich w województwie śląskim 2024-2025 (druk VI/823).  

 

Ad. 5 
 

 

 

 

Przewodniczący zakończył posiedzenie Komisji. 
 

Protokół sporządził Zastępca Przewodniczącego Komisji 
Grzegorz Motyka Rafał Kandziora 

 


